

**Referat**  
**Distriktsledelsens møde**  
**mandag den 14. august 2023 kl. 9.30 i Aulum Fritidscenter**

**Afbud:** Leif Hornshøj

**Vores fungerende landsformand Birger Rasmussen deltog i mødet.**

Formanden bød velkommen til Birger Rasmussen, og udtrykte glæde over at Birger har kunne afse tid til at besøge os i distrikt 2.

**DAGSORDEN**

**1. Bemærkninger til dagsorden**

Ingen bemærkninger.

**2. Godkendelse af referat fra mødet den 4. maj 2023**

Referatet fra sidste møde var ikke udsendt via mail, men er tilgængeligt på distriktets hjemmeside.

Fremadrettet udsendes referatet ikke til distriktsledelsen, men kan læses på distriktets hjemmeside.

**3. Status på økonomien – Inga**

Regnskab pr. 31. juli var udsendt. Inga omtalte kort de enkelte poster. Distriktet fik afslag på vores arrangement med Kasper Frische, så fremover vil vi lægge os i selen for, at få skrevet de rigtige ord i ansøgningen.

Besøget i Snorresgade fremgik af vores budget for det kommende år – Det vil blive rettet til næste møde, da vi ikke har planlagt et besøg i Snorresgade i år.

Merforbruget i de første 7 måneder skyldes bl.a., at der har været stor tilslutning til vores Temadage, så det kan komme til at knibe med at holde budget.

Overordnet er det jo også positivt, at vi tilføjer lokalafdelingerne kompetencer via vores Temadage.

**4. Nyt fra formanden – Erik**

Formanden omtalte mødet med formænd- næstformænd og sekretariatet i København den 1. juni 2023. Der var ikke fuld tilfredshed med mødet. Mødets forløb blev kommenteret af Birger Rasmussen, som medgav, at vi må hjælpe hinanden med at få gjort det bedre.

Lokalbestyrelsesformanden i Hedensted vil fremover samle indkomne punkter og sende disse til sekretariatet og deltagerne i god tid inden mødet i oktober.

En del af punkterne kan være punkter, der alene kan afklares distriktsformændene imellem og skal således ikke drøftes med landsbestyrelsen og vil være sekretariatet uvedkommende.

## 5. Status på kommende møder og temadage

*Sekretariatet har meldt ud om nye puljemidler:*

Den 1. runde af distriktssøgepuljerne for IT, det socialhumanitære område og motion er nu afsluttet, og de resterende midler er blevet fordelt mellem distrikterne efter fordelingsnøglen. Det betyder, at vi har følgende puljemidler, som vi kan ansøge om i 2. runde:

**IT: 17.256 kr. – Social-Humanitær: 16.941 kr. – Motion & Sundhed: 11.575 kr.**

Erik har kontaktet Søren og Gudrun – Men I må *alle* gerne komme med input til Temadage. Vedhæftet mailen er et forslag til en Temadag om ledelse, der har været afholdt på Sjælland – tænk over, om det kan bruges hos os.

Efter distriktsbestyrelsesmødet den 14. august, er der bevilget 11.575 kr. til vores Temadag med Peter Keller og 16.941 kr. til vores Temadag med Tut & Tut.

Søren har sammen med sin gruppe udtænkt en Temadag med fokus på M365 om formiddagen samt et indblik i IT-kriminalitet om eftermiddagen. Når dette program er på plads, vil vi ansøge om de sidste puljemidler i IT puljen.

Mediekurset i januar er nu fastsat til den 18. januar i Aulum.

Jan har kontakten til Gerda Grønning, og sørger for det praktiske.

### **Foreløbige datoer for møder i 2023/2024**

<b>5. september 2023:</b>	Dialogmøde på Scandic - Silkeborg
<b>14. september 2023:</b>	Formand- næstfmd. Forslag til Delegeretmødet – Aulum
<b>14. september 2023:</b>	Distriktsbestyrelsesmøde – Aulum Indlæg ved Lars Berg Schousbo, som arbejder med mande-fællesskaber, Repair Caféer m.m.
<b>21. september 2023:</b>	Motion & Sundhed Temadag med Peter Keller - Aulum
<b>31. oktober 2023:</b>	Social-Humanitær Temadag – ”Humor og alvor i den social-humanitære indsats” med Tut & Tut - Aulum
<b>25.-26. oktober 2023:</b>	Formand- næstformandsmøde - København
<b>6. november 2023:</b>	Motion & Sundhed Temadag – ”Brug af Hurtige Cykler” samt Indlæg af Gert Rune – Triatlet med 1 ben - Aulum
<b>9. november 2023:</b>	Formand- næstfmd. møde forud for Delegeretmødet – Aulum
<b>20.-21. november 2023:</b>	Delegeretmøde på Nyborg Strand
<b>18. januar 2024:</b>	Mediekursus for formænd (næstfmd. hvis fmd. er forhindret) – Aulum
<b>7.-8. februar 2024:</b>	Distriktstræf – Vingsted
<b>22. februar 2024:</b>	Formand- næstfmd. møde - optakt til Årsmøderne – Aulum <i>Forslag til indlægsholder:</i> Katrine Sølyst Heinild kan give oplæg om generationsmøder m.v. Alternativt Jannik Lindholm - oplæg vedr. rekruttering af frivillige.
<b>22. februar 2024:</b>	Distriktsbestyrelsesmøde – Aulum
<b>18. april 2024:</b>	Årsmøde – Aulum Forslag til indlægsholder modtages gerne

Forslag om at indbyde Katrine Sølyst Heinild til at komme med et indlæg til formandsmødet den 22. februar 2024 – Dette drøftes på et senere tidspunkt.

## 6. Input fra vores fokusområder

Opfølgning og forslag til nye Temadage.

**Social-humanitær** – Gudrun (Leif)

**Ældrepolitisk** – Ellen

**IT-området** – Søren

**Motion og Sundhed** – Gudrun

Vi drøftede, om vi skulle indbyde Per Tostenæs til årsmødet i april – Torben undersøger.

## 7. Arrangements koordinator og afløser for Leif

Overvej jeres holdning til, om vi i Distrikt 2 ønsker at få en ny koordinator til Arrangementer m.m. – og i så fald I er positive, så kom gerne med forslag til emner, der kan passe til rollen.

Kom også gerne med forslag til en afløser for Leif i rollen som Social-Humanitær koordinator.

Vi må fremadrettet se, om der er interesse for at oprette den nye koordinator rolle med ansvar for Arrangementer og Events. Lige nu, var der ikke lige emner – men, formanden vil gerne arbejde for at vi undersøger mulighederne.

Gudrun afløser Leif som Social-Humanitær koordinator så længe Leif er forhindret.

## 8. Input til Nyhedsbrevet

Jeg er så småt i gang med at gøre klar til det næste Nyhedsbrev.

Har I input til indholdet, modtages det med glæde.

Der fremkom ikke forslag til input. Erik har nu fået input fra bl.a. Midttrafik, og afsøger muligheder for andre gode emner.

## 9. Sundhedsudvalgets arbejde

Meld ind til Erik, *hvilken* af jer der deltager med info om Sundhedsudvalgets arbejde.

Esther orienterede om sidste nyt fra Sundhedsudvalget. Man har udarbejdet et høringssvar til udkastet til Sundhedsplanen. Man har drøftet ældresygdomme, ansvar og værdighed. Esther nævnte desuden, at man havde brugt de midler, der var afsat til Sundhedsudvalgets arbejde. Skal til et møde på Gødstrup i nærmeste fremtid.

Man arbejder på at revidere kommissoriet for Sundhedsudvalgets arbejde.

Ester beklagede at vi endnu ikke havde modtaget referatet fra Sundhedsudvalgets møde.

Erik oplyste, at sidste referat fra udvalgets møde er lagt ud på distriktets hjemmeside sammen med forslag til kommissorium.

Også præsentationerne fra Sundhedsudvalgets Temadag i Aulum er lagt ud.

Ellen orienterede om, at en ældre person var blevet sendt hjem til sin bolig på et plejehjem kl. 2 om natten.

Jesper Schou er blevet formand for Sundhedsudvalget, da Birgit på grund af sygdom er forhindret i at varetage hvervet som formand.

Nuværende sekretær er blevet medlem af Sundhedsudvalget efter aftale med Birgit.

Mette Fog Nielsen fra Bjerringbro er indtrådt i Sundhedsudvalget.

Erik kontakter Birgit for at få en snak om mulig indtræden af suppleant, indtil Birgit bliver klar.

#### **10. Nyt fra Landsbestyrelsen – John**

John nævnte, at Ældre Sagen i dag har 955.000 medlemmer og 19.800 frivillige (2, 1%). I distriktet 2 er der 72.901 medlemmer og 1.360 frivillige (1,9%).

Referatet fra landsbestyrelsens møde den 26. og 27. juni kan ses på Ældre Sagens hjemmeside – og også med link fra distriktets hjemmeside.

John nævnte at næste Landsbestyrelsesmøde afholdes om 14 dage.

John beklagede, at underdirektør Torben Schack har valgt at fratræde sin stilling den 31. december 2023.

Ellen og flere nævnte, at hun tit fik spørgsmålet om hvad de mange mennesker, der var ansat i Snorresgade laver. John ville tage spørgsmålet med til Landsbestyrelsen i et forsøg på at give en bedre orientering om, hvad Ældre Sagen arbejder med og hvilke resultater man opnår.

#### **11. Nyt fra sekretariatet – Torben**

På grund af ferien, var der ikke nyt fra sekretariatet i denne omgang.

#### **12. Eventuelt**

Jan orienterede fra ad hoc arbejdsgruppen ”Styrkelse af lokal ældrepolitik” og nævnte, at det er et stort problem at finde frivillige, der vil beskæftige sig med det ældrepolitiske område lokalt. Vi skal gøre noget for at klæde disse frivillige på, så de er i stand til at drøfte ældrepolitiske spørgsmål med politikerne.

Flere gav udtryk for, at man havde kommenteret kommunalbestyrelsens spareforslag efter at man havde set dem på kommunens hjemmeside. Ikke alle havde denne mulighed, da sparekataloget blev behandlet på det lukkede møde, så befolkningen først fik kendskab til besparelserne, når disse var på plads til drøftelse ved 1. behandling i kommunalbestyrelsen. Når man vælger at behandle forslagene på et lukket møde, skyldes det ofte, at man ikke vil skabe unødigt uro hvis besparelserne alligevel ikke bliver medtaget.

Som Ældre Sagen har meddelt, vil man ikke forsikre de hjælpere, der på en udenlandsrejse må blive tilbage på destinationen, hvis en person bliver indlagt på sygehus og ikke kan komme hjem sammen med resten af selskabet. Denne udgift for hjælperen må afholdes af lokalafdelingen. Normalt er der en ledsager eller anden der kan blive på stedet, sådan at en ældre ikke efterlades alene, men hvis rejsedeltageren er alene, må en af hjælperne nødvendigvis blive hos vedkommende. Torben bekræftede at Ældre Sagen kun dækker hjælpere på turen og ikke hvis hjælperen må blive tilbage.

Jan sender spørgsmålet til Erik Christensen fra Hedensted, der samler alle forslagene til det kommende formands- næstformandsmøde med sekretariatet i oktober, idet man finder det helt urimeligt, at en lokalafdeling skal dække denne udgift.

Torben foreslog, at man på et formandsmøde inviterede Ældre Sagens forsikringsmedarbejder for at få gennemgået Ældre Sagens forsikringsregler over for vores frivillige.

### **13. Besøg af fungerende landsformand Birger Rasmussen**

Birger deltager i vores møde, og glæder sig til en uformel dialog.

Jeg vil gerne opfordre jer til, at I hver især tænker over emner I ønsker at drøfte med Birger.

Birger takkede for invitationen til at komme til Aulum.

Efter at han havde overtaget jobbet som fungerende landsformand havde han savnet arbejdet i distrikterne og lokalafdelingerne, hvorfor han forsøgte at imødekomme så mange indbydelser til at komme ud, som det var muligt.

Birger orienterede om arbejdet med Ældrelovgivningen, som man ikke skulle forvente blev færdigbehandlet i indeværende år, hvorfor Ældre Sagen havde foreslået regeringen, at der blev afsat et beløb til hjælp til de kommuner, der havde de største problemer i forbindelse med at få budgetterne til at nå sammen. Problemet med manglende arbejdskraft fyldte også meget. Forslag om mindre teams var også blevet fremført som en del af løsningen. Endelig nævnte Birger, at vi skulle være opmærksom på, at vi nu igen kunne ansøge om midler fra ISOBRO.